
1 

 

                                                                                                        
    

 

Møde:  Skolebestyrelsesmøde    
 

Dato: 13. april 2023   REFERAT 

     
  

Tid:  

       Formøde 17.30-18.00 

       SB-møde 18.00-20.15 

 

 

        

 

Mødested: Skolebestyrelsesmøde - Personalerum Nord 

 

Deltagere:  Skolebestyrelsen, Lotte Wiese Nowack, Kirsten Lundager, Kenneth Westerberg-Christensen 

Gæstedeltagere:  

Fraværende: Kirsten Lundager, Chresten Hegner 

 

Mødeleder: Formanden 

Ordstyrer: Næstformanden 

Referent: Kenneth Westerberg-Christensen 

 

 

Tid   Behandling Referat 

18.00

-

18.05 

1 • Godkendelse af dagsorden. 

•  

Beslutning Dagsorden godkendt. 

 

Velkommen til Ida Marie Mandrup Keld og Gustav 

Zangenberg, som er med som elevrådsrepræsentanter. 

 

Punkt 4 rykkes frem på dagsorden 
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18.05

- 

18.25 

2  Orientering Formand:   

Martin Birk-Sørensen har deltaget i et møde som han ønsker 

at uddybe på næste SB-møde. 

 

Elevråd: 

Elevrådet er i gang med at planlægge Lille Grundlovsdag, 

som afholdes torsdag d. 20. april. Elevrådet er i dialog med 

Danske Skoleelever og der kommer oplægsholder ud og 

afholder Wilja og Monopolet for 5.-9. årgang. Elevrådet 

ønsker at der er en repræsentant fra skolebestyrelsen, som 

deltager til Wilja og Monopolet, som er fra 10.20 – 11.20. 

Formanden deltager som repræsentant fra skolebestyrelsen 

 

Skoleledelsen: 

Alle Medarbejder-Udviklings-Samtaler er afholdt. 

 

Der er elever, som afpiller røgalarmer for at ryge på 

toiletterne. Skoleledelsen har været ovre og italesætte 

alvoren af dette for de pågældende klasser.  

 

Der er kommet en ny dagtilbud- og skolechef, som hedder 

Lars Nedergaard. Sct. Nicolai Skole kører for nuværende 

videre med de indsatser og fokusområder, som vi allerede er 

i gang med.  

 

SFO-ledelsen: 

Der er intet nyt 

 

Medarbejdere: 

 

Skolen: 

Vi er i gang med fagfordelingen for kommende skoleår, som 

forventes afsluttet indenfor en måned.  

 

8.B har besøg fra Island. 

 

Flere af lærerne er i gang med forberedelse til prøverne , 

nogle er udpeget som censor og valgfagsprøverne er også 

godt i gang med planlægningen. 
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SFO: 

De nye børnehaveklassebørn, som starter efter 

sommerferien, er startet op på Strandgården. Det er gået 

rigtig godt.  

 

Der er arbejdsdag på Strandgården d. 13. maj. 

 

Andre: 

Intet 

18.25

- 

19.00 

3. Orientering om skolens trivselsmåling 

2022, Professionel Kapital målingen 3,0, 

vores drøftelser i LMU, udarbejdelse af 

handleplan og den videre proces med 

personalegruppen, ved Lotte Nowack, 

Se vedhæftede bilag  

 

Under punktet redegøres for væsentligste 

pointer, allerede aftalte og iværksatte 

indsatser, - og den videre handleplan – fra 

LMU 

 

Vi drøfter efterfølgende: Hvor kan 

skolebestyrelsen understøtte med 

tiltag/principper etc. 

Orientering 

og drøftelser 

De vigtigste pointer fra Sct. Nicolai Skoles trivselsmålinger. 

Det er lærerne, som har udfyldt dem. 

 

Lotte Nowack gennemgik vigtigste pointer fra 

trivselsmålingen Professionel Kapital målingen 3,0. 

 

Handleplanen er udarbejdet og tager afsæt i bl.a., hvordan 

der kan arbejdes med det psykiske arbejdsmiljø i form af 

det oplevede blandt lærerne: 

En høj arbejdsbyrde 

At arbejdet er meningsfuldt 

Savner mere anerkendelse af arbejdet, både fra leder og 

kollega 

Konflikt mellem arbejd-/privatliv. Ting flyder sammen. 

 

Trivselsmålingen er med baggrund i perioden fra sommer 

2020 til vinter 2022, og er også præget af lederskift. 

 

Nogle af de tiltag, der er iværksat for kommende skoleår, 

hilses velkommen bl.a.: 

 

Forkortet skoledag 

Elevvenlig skole 

CO-teaching 

ABC differentieret undervisning 

Mere tid til klasselæreropgaven og nærmeste teammakker 

ordning, se endvidere ppp. 
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Skolebestyrelsen ønsker at tydeliggøre, at det er vigtigt at 

lærerne gør brug af et mind-set, der hedder: ”man behøver 

ikke svare indenfor 10 sekunder”.  

 

Hvis man er hurtig til at svare, så bliver det hurtigt til en 

chat-funktion. Overvej at svare senere, selvom at man har 

læst beskeden.  

 

Det er vigtigt, at man ikke føler sig forpligtet til at svar med 

det samme og at man ser på mulighederne der finde i 

principper for skole-hjem-samarbejdet. 

19.00

-

19.20 

4 Ungeprofilrapporten – udarbejdet af SSP – 

Køge – en kort gennemgang at de vigtigste 

pointer, - ved SSP-medarbejder Thomas 

Larsen 

 

Ungeprofilundersøgelsen 2022-2023.  

Den ene rapport hedder ”Skolerapport” og 

heri kan man sammenligne vores skoles 

samlede tal med Køge, Regionen og Dk. 

Den anden rapport hedder ”Ungeprofil” og i 

denne kan man sammenligne vores 7., 8. 

og 9. årgang med det samlede tal for Køge 

Kommune.  

 

 

 

Orientering 

og drøftelser 

Sct. Nicolai Skoles elever drikker mere end andre unge i 

Køge kommune.  

 

Nogle vigtige pointer, ifølge undersøgelsen: 

Sct. Nicolai skoles forældre spørger ofte ind til skolegangen 

og er interesseret i, hvordan det går. Det samme gælder 

fritidsliv. 

 

Forældrene har sværere ved at følge med i, hvad de unge 

foretager sig på internettet.  

 

Der er flere af de unge, som kan føle sig ensomme, da de fx 

ofte kan se hvor deres venner befinder sig via sociale 

medier, - og hvis man så ikke selv er med, kan man føle sig 

ensom og udenfor. 

 

Der er meget få elever som ryger cigaretter eller har prøvet 

dette. Andre former for tobak (snus, puff bars, e-cigaretter) 

fylder mere hos de unge på Sct. Nicolai Skole, vi er dog  

stadig i den lave ende.  

Der er et stort fokus på dette i hele kommunen at få oplyst 

alle forældre.  

 

SSP forsøger at holde store fælles forældremøder for alle 

kommunens forældre for at italesætte nogle af de unges 

udfordringer i kommunen 
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19.20

-

19.40 

5 Skolens mobilpolitik og kostpolitik, ved 

formanden, se vedhæftede bilag s. 4 og s. 

7 

 

På baggrund af mobilhverdagspraksis og 

kostpolitikpraksis ønskes en gennemgang 

af politikkerne, - skal der ændres noget og 

hvordan fungerer praksis? 

 

Evt. nedsættelse af arbejdsgrupper 

 

 

 

Drøftelse og 

beslutning 

Skolens mobilpolitik: 

Næste skolebestyrelse møde har vi en status og en 

gennemgang af skolens mobilpolitik til eventuelle 

justeringer. 

 

Der skal laves et spørgsmål til eleverne om hvordan de 

oplever mobilpolitikken, såsom: 

Hvordan oplever vi timer uden brug af mobil? 

Får vi afleveret vores mobil?  

 

Skolens kostpolitik: 

Eleverne oplever kostpolitikken som modsatrettet. Man må 

gerne have pizza i madpakken, men du må ikke tage en 

pizza med ind på skolen? 

 

Vi tager punktet op igen til diskussion på næste 

skolebestyrelsesmøde. 

19.40

- 

19.50 

6. Kontaktforældremøde i efteråret 23 og 

skolebestyrelsen deltagelse ved Åben 

Hus Arrangement 

Evt. nedsættelse af arbejdsgruppe 

 

Drøftelse og 

beslutning 

Vi har åbent hus-arrangement d. 9. juni kl. 15.00 – 17.00. 

 

Skolebestyrelsen har en bod til åben hus-arrangementet. 

Kris Nielsen og Heidi Larsson er en del af arbejdsgruppen, 

som også inkluderer kontaktforældremødet. Muligvis også 

Martin Birk-Sørensen kan deltage i arbejdsgruppen. 

Formanden er på efter sommerferien. 

 

Kontaktforældremødet: 

Nye tiltag tager tid at få til at virke. 

Gentag informationen til kontaktforældre og inddrag 

erfaringerne fra i år.  

 

Formanden sender spørgsmål til Kenneth Westerberg-

Christensen vedrørende spørgsmål til spørgeskema, som 

laver formen. 

19.50 

– 

20.10 

 NYT fra Arbejdsgrupper 2022-23  

 

 

1. ”Bygningskapacitet og trafik og 

Fysiske rammer”. 

 Der stilles spørgsmål til det nyopførte fodgængerfelt ved 

Norske Løve. Der arbejdes videre på det. 

 

Har skolen rettet henvendelse til forvaltningen vedrørende 

manglende fodgængerfelt ved Allégade? – ja, det har skolen 

tidligere gjort opmærksom på. 
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Martin Birk-Sørensen, Peter Borgselius, 

Søren Rindal og Kris Nielsen er med i 

gruppe. Lotte Nowack deltager ved 

afklarende spørgsmål etc. 

 

2. ”Fritidsdelen på Sct. Nicolai”. 

Elevrådsrepræsentant ? , Chresten Hegner, 

Martin Birk-Sørensen, Kirsten Lundager, 

Heidi Larsson, Kenneth Westerberg- 

Christensen 

 

3. ”Forældresamarbejde - 

kommunikation og 

anerkendende samarbejde” 

herunder arbejdet med 10-

årsrulhjulet for kontaktforældre 

Heidi Larsson, Lotte Nowack, Guja 

Gudmondsdóttir 

 

4. Åben skole: 

Chresten Hegner, Lotte Nowack, Guja 

Gudmondsdóttir 

 

 

Skal vi evt. sammenkoble trivselsmålingen i et skriv til ETK 

vedrørende bygningskapaciteten og skolens fysiske rammer? 

EVT:    Vi skal have indkaldt Linnea Caroline Nikdel-Johnston til 

næste skolebestyrelsesmøde 

 

Vi opretter en arbejdsgruppe om kommunikation med 

forældre.  

Vi reviderer to principper ”implementering af Aula” og 

”princip for skolehjem samarbejde”. 

Søren Rindal, Peter Borgselius og Lotte Nowack er en del af 

arbejdsgruppen 

 

Vi nedsætter en arbejdsgruppe om skolens kostpolitik og 

mobilpolitik til næste skolebestyrelsesmøde 
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Vi skal have en drøftelse af kommende skoleårs 

bestyrelsesmøder. Skal det være rullende dage eller faste 

dage?  

  Kommende punkter, der afventer 

behandling: 

 

 

 

- Princip om lejrskoler som springbræt 

til internationalt samarbejde, der er 

endnu ikke nedsat en arbejdsgruppe 

- Fremmøde vs. Tilmeldte i 

Strandgården 

 

- Ferieåret/kalenderåret og SFO 

lukkedage/ St. Bededag 

 

- Mødet i maj: Timefordelingsplanen 

og endelig godkendelse af 

regnskabet 2022 

 

-  

 

 

 

 

  

Den nye bestyrelse pr. 1 august 2022 

• Guja Rut Gudmundsdóttir (Valgt i 2020) 

• Heidi Larsson (Valgt i 2020) 

• Peter Borgselius (Valgt i 2020) 

• Søren Rindal (Genvalgt i 2022) 

• Martin Birk-Sørensen (Genvalgt i 2022) 

• Chresten Hegner (Valgt i 2022) 

• Kris Nielsen (Valgt i 2022) 

• Suppleanter: 

1. suppleant Linnea Caroline Nikdel- Johnston (Valgt 

i 2022) 

2. suppleant Dennis Mortensen (Valgt i 2022) 

 

Møder i forår 2023: 

• Mandag 9.  januar 18.00-20.15 (formøde fra 17.30-18.00 for 

forældrevalgte) 

• Torsdag 6. februar 18.00-20.15 (formøde fra 17.30-18.00 for 

forældrevalgte) 



8 

 

• Tirsdag 14 marts med PS og elevrådet – vi skal aftale 

tidspunktet for mødet med PS – men minimum 17.00-19.00 

incl. Spisning og efterfølgende ordinært SB-møde fra 19.00-

21.00 

 

• Torsdag 13 april 18.00-20.15 (formøde fra 17.30-18.00 for 

forældrevalgte) 

• Torsdag 11 maj 18.00-20.15 (formøde fra 17.30-18.00 for 

forældrevalgte) 

• Mandag 12 juni 18.00-20.15 (formøde fra 17.30-18.00 for 

forældrevalgte) 

Hertil diverse dialogmøder og kontaktforældremødet 

 

 

 


